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snahám vlády a Hegerovmu akčnému
komandu: Prijať akčný “plán” by nevyhnutne
znamenalo zasahovať do procesu trestného
konania
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SLOVENSKO: Bývalý elitný vyšetrovateľ Jozef Šátek sa na svojom profile na sociálnej sieti
vyjadril ku plánu vlády zriadiť špeciálnu komisiu pri Úrade vlády na zvýšenie dôvery
občanov v spravodlivosť a vo silové zložky. Podľa expremiéra a šéfa OĽaNO Igora Matoviča
bude táto nová skupina zasadať vo veľkej zrkadlovej sieni na Úrade vlády, aby si jej členovia
ešte viac uvedomovali dôležitosť vyriešenia problémov v polícii a prokuratúre. Matovič tak
oznámil štart komisie, ktorá má pripraviť novelu Trestného zákona či Trestného poriadku
podľa jeho predstáv.

Na snímke v prednom rade zľava podpredseda vlády pre legislatívu a strategické plánovanie Štefan
Holý (Sme rodina), minister hospodárstva SR a prvý podpredseda vlády pre ekonomiku SR Richard
Sulík (SaS), predseda vlády SR Eduard Heger (OĽaNO), podpredsedníčka vlády a ministerka
investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR Veronika Remišová (Za ľudí), minister financií SR
Igor Matovič (OĽaNO), v druhom rade zľava ministerka spravodlivosti SR Mária Kolíková (Za ľudí),
minister vnútra SR Roman Mikulec (OĽaNO), minister dopravy a výstavby SR a zastupujúci minister
práce, sociálnych vecí a rodiny SR Andrej Doležal (nominant Sme rodina), minister
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Ján Mičovský (OĽaNO), minister obrany SR Jaroslav Naď
(OĽaNO) a v zadnom rade zľava minister zdravotníctva SR Vladimír Lengvarský (nominant OĽaNO),
minister školstva Branislav Gröhling (SaS), minister zahraničných vecí a európskych záležitostí SR
Ivan Korčok (nominant SaS), minister životného prostredia SR Ján Budaj (OĽaNO) a ministerka
kultúry SR Natália Milanová (OĽaNO)

Podľa názoru Jozefa Šáteka, ktorý bol v minulosti riaditeľom Úradu boja proti korupcii, je v konflikte
vo vnútri polície dôležité to, že je tam zapojená aj tajná služba. “Som veľmi zvedavý na ten
Hegerov “plán” ako vyriešiť túto situáciu medzi útvarmi a skupinami policajtov, ešte k
tomu boj medzi špeciálnou a generálnou prokuratúrou, k čomu sa pridala aj Remetova
skupina na krajskej prokuratúre a nad všetkým dohliada SIS, ktorá do veci je priamo
zainteresovaná, keďže majú svoju “špičku” trestne stíhanú…”

V prvom rade ide podľa Šáteka o boj prostredníctvom inštitútov trestného konania. “Takže prijať
akčný “plán” by nevyhnutne znamenalo zasahovať do tohto procesu, čo je však zo zákona
politikom, ústavným činiteľom či spravodajským službám zakázané.” Uviedol Jozef Šátek ku
snahám vládnych predstaviteľov, ktoré majú obsahovať oslabenie nimi kritizovanej Generálnej
prokuratúry na úkor Úradu špeciálnej prokuratúry pod kontrolou ich politického nominanta Lipšica.

Z tohto dôvodu bývalý elitný vyšetrovateľ Jozef Šátek od predsedu vlády Eduarda Hegera a
bezpečnostnej rady nič svetoborného neočakáva. “Len reči.”

“Problém tu bol už po voľbách, Mikulec a spol. ho vôbec neriešili, nechali veci po starom,
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všetkých tých ficovsko-kaliňákovsko-sakovských ponechali na svojich funkciách, veď
prišla nová politická “kultúra”, čo nevyhnutne muselo a aj smerovalo k vyostreniu
situácie, keď bývalé politické špičky sú osobne ohrozené, ako aj ich oligarchovia, takže
využili svojich ľudí v týchto inštitúciách (polícia, SIS, prokuratúra) a začal sa
národnooslobodzovací boj za “slobodu a demokraciu” (rozumej, “našu slobodu a naše
majetky”). Pravdaže, za túto situáciu môžu aj tí, ktorí tu bašovali 12 rokov ale už sú
zodpovední aj tí, ktorí s tým nevedeli a už rok a pol nevedia pohnúť.”

Je to podľa neho o neschopnosti, neodbornosti, podceňovaní situácie, zlom personálnom výbere,
nepripravených a nerealizovaných reformách. “Oheň sa nezadržateľne šíri, hasiči oslavujú výborné
výsledky a keby aj chceli, tak ostali bez vody…”

Na záver Šátek uviedol, že Hegerom ohlasovaný “plán” je z jeho pohľadu v podstate vytvorenie akejsi
“osobitnej komisie”. “Neviem z akého dôvodu tento problém neanalyzujú a nenavrhujú riešenia
príslušné ministerstvá spravodlivosti, vnútra, generálnej prokuratúry a prípadne s prizvaním
zástupcu SIS?!”

Konflikt nie je čierno-biely

Šátek v piatok analyzoval situáciu aj pre denník Pravda, kde podotkol, že konflikt medzi NAKA a
Úradom inšpekčnej služby nie je čierno-biely. “My si to predstavujeme ako nejaký jasný blok
jedných proti druhým. Ale nemusí to tak byť. Aj v živote nie je všetko biele alebo čierne,
môže to byť aj sivé. Tam môžu byť rôzne skupinky a podskupiny, ktoré môžu pracovať aj z
inšpekcie pre druhú stranu. Nemôžeme to brať ako boj jednej inštitucionálnej zložky proti
druhej. Skôr sú to teda skupiny a môžu tam byť aj individuálne zámery nejakých ľudí. Ale
vplyv politiky je tam cítiť veľmi silný.”

Zopakoval, že podľa jeho informácii začínajú presakovať správy, že niektorí policajti by mohli byť v
SIS. To by sa ale podľa Jozefa Šáteka nemalo diať. “To musí byť odstrihnuté,” myslí si.

“Predpokladám, že by medzi policajtmi mohol byť legalizant SIS. Neviem o tom, že by úlohou SIS
bolo sledovať, či niekto krivo svedčil alebo nie. To sa mi zdá banálne na tajnú službu a jej úlohy
stanovené v zákone,” hovorí Šátek.

https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/600896-byvaly-sef-vysetrovatelov-satek-medzi-policajtmi-mohol-byt-legalizant-sis/

